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Zápis z valné hromady Českého horolezeckého svazu 

konané v Praze dne 22. března 2014 
 
Valnou hromadu (VH) zahájil Jan Bloudek, 1. místopředseda ČHS vykonávající funkci předsedy, 
který sdělil, že předsedajícím VH byl výkonným výborem (VV) jmenován 2. místopředseda Petr 
Resch.  
 
Prvním bodem programu VH bylo sestavení pracovních komisí, které byly zvoleny v tomto složení:  

 mandátová komise – předseda Jiří Vogel, členové Andrej Škrabák, Slávek Matuška 

 návrhová komise – předseda Tomáš Frank, členové Helena Mertová, Vladimír Těšitel 

 volební komise – předseda Josef Uherka, členové Jana Kubalová, Robert Homolka. 
 
Delegáti VH schválili návrh P. Resche, aby počítání hlasů proběhlo jen v případě, kdy výsledek 
není na první pohled jasný, nebo pokud o přepočítání hlasů někdo z delegátů požádá.  
 
V průběhu počítání usnášeníschopnosti VH představil P. Resch delegátům partnery ČHS, kterými 
jsou HUDY sport a adidas (hlavní partneři), Makak, Singing Rock, Pivovar Rohozec a Lanex 
(partneři), časopisy Montana, Lidé & hory a webový portál Lezec (hlavní mediální partneři), časopis 
Everest a webové portály Horyinfo a Pohora (mediální partneři), a poděkoval jim za jejich podporu. 
Partneři poskytli na VH své propagační materiály, Pivovar Rohozec přispěl pivem pro delegáty a 
Lanex smyčkami.  
 
Předseda SHS JAMES Igor Koller, host VH ČHS, vzpomenul ve svém vystoupení na Zdeňka 
Hrubého, informoval o dění ve slovenském horolezectví včetně závodů a zmínil i dlouhodobou 
spolupráci mezi SHS James a ČHS.  
 
Mandátová komise sečetla přítomné a řádně zastoupené členy ČHS a její předseda J. Vogel 
konstatoval, že VH je usnášeníschopná, neboť je na ní přítomno nebo zastoupeno 3 010 členů, tj. 
cca 24 % z aktuálního počtu členů ČHS, kterých je k datu konání VH 12 486 (hranice 
usnášeníschopnosti je 20 %).  
 
P. Resch představil návrh na změnu bodu 5 Jednacího a volebního řádu VH, který upravuje volby 
předsedy a místopředsedů, s cílem umožnit i v případě jediného kandidáta možnost volby ve 
druhém kole, s požadavkem nadpoloviční většiny hlasů. Jednací a volební řád VH byl v této 
podobě schválen. V dalším bodě jednání byl beze změn schválen navržený program VH.    
 
Vladimíru Suchému a Václavu Širlovi bylo uděleno Čestné uznání České unie sportu za 
horolezecké výkony, přínos pro české a československé horolezectví i v oblasti metodiky, 
trenérství apod., a v obou případech také k významným životním jubileím. V. Suchý i V. Širl si 
ocenění osobně převzali.  
 
V dalším bodě jednání byly představeny návrhy na udělení titulů Čestný člen ČHS. Návrh na 
udělení titulu Čestný člen ČHS pro Alenu Čepelkovou předložil Petr Jandík, návrh na udělení titulu 
Josefu Rakoncajovi předložil VV, a návrh na udělení titulu Vlastimilu Šmídovi předložil Jiří Novák. 
VH jednoznačně schválila všechny tři předložené návrhy a všem třem udělila titul Čestný člen 
ČHS.  Ocenění si osobně převzal pouze V. Šmída, A. Čepelková a J. Rakoncaj se z účasti na VH 
omluvili. Všichni ocenění dostali kromě diplomů také dárková balení piv od Pivovaru Rohozec.  
 
VH ČHS navštívil Jiří Kejval, předseda Českého olympijského výboru. Ve svém vystoupení 
vzpomněl na Zdeňka Hrubého, informoval o očekávaném přijetí ČHS do ČOV, o vývoji financování 
sportu a jeho postupném zlepšování včetně očekávaného využití peněz z loterií, a zdůraznil 
nutnost podpory a propagace sportu.   
 
J. Bloudek přednesl zprávu o činnosti ČHS za uplynulé období, ve které informoval o činnosti VV 
a odborných komisí, o metodických akcích, o informačním servisu ČHS apod., s odkazem 
ucelenou zprávu o činnosti a na zprávy o činnosti jednotlivých komisí uvedené v bulletinu ČHS.  
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V rámci zprávy o činnosti ČHS konstatoval, že byly splněny oba úkoly uložené Usnesením VH 
2013, tj. předložení schválené novely stanov ČHS Ministerstvu vnitra ČR, a vytvoření podmínek 
pro poskytování podpory publikací s horolezeckou tematikou (v roce 2014 byly vyhlášeny takto 
zaměřené granty).   
 
Další bod programu byl věnován odborným komisím, kterým P. Resch poděkoval za činnost pro 
ČHS a předal jim odměny v podobě oblečení od hlavního partnera ČHS – značky adidas. Možnost 
vystoupit na VH a představit práci svých komisí využili tito předsedové: 

 Vladimír Wolf, předseda centrální vrcholové komise, který informoval zejména o vývoji 
financování údržby skalních oblastí včetně členění na pískovcové a nepískovcové oblasti, 
o úspěšných jednáních s orgány ochrany přírody o povolení lezení v chráněných územích a 
o záchraně Tiské jehly, na které má ČHS významný podíl zejména díky předsedovi OVK 
Labské pískovce J. Pletichovi. V. Wolf se rozhodl odstoupit z funkce a nahrazuje jej, na 
základě jmenování výkonným výborem dne 21.3. 2014, Karel Berndt.  

 Josef Uherka, předseda komise mládeže, vyzval ve svém krátkém vystoupení případné 
zájemce, aby se zapojili do činnosti komise, a upozornil na malý zájem o celostátní akce 
pro mládež.  

 Jiří Vogel, předseda metodické komise, informoval zejména o revizi vzdělávacích materiálů 
započaté v roce 2013 a o rozšiřování metodických akcí pro veřejnost. Ve vztahu 
k instruktorským kurzům zmínil problémy, které je nutno řešit - zhruba polovina instruktorů 
nevykonává instruktorskou činnost, mnozí absolvují kurzy jen kvůli zvýšení vlastní 
kvalifikace.  

 Jana Kubalová, předsedkyně lékařské komise, požádala o poskytování informací o úrazech 
a nehodách, ke kterým dochází při horolezectví, aby je bylo možno vyhodnocovat 
a odpovídajícím způsobem zaměřovat vzdělávání.  

 Jan Zbranek, nový předseda komise nesoutěžního horolezectví, informoval o záměrech 
své komise včetně snahy navázat na koncepci a započatou činnost předchozího předsedy, 
J. Poláka. Záměry komise nastínil také její člen Pavel Vrtík, který zdůraznil, že ČHS by 
neměl mít horolezectví jen v názvu, ale měl by se mu dostatečně věnovat.   

 Jiří Novák, předseda komise historie, zmínil své osobní vzpomínky na nové čestné členy 
a informoval o činnosti komise - shromažďování historických dokumentů a jejich umisťování 
na web ČHS, články z historie českého lezení v časopise Everest a spolupráce na přípravě 
expozice horolezectví v zámku v Adršpachu.  

 
Dalším bodem programu byla zpráva o hospodaření ČHS v roce 2013, kterou přednesl J. Bloudek. 
Konstatoval, že příjmy byly nižší, než bylo plánováno (plánované příjmy 8.545.000 Kč, skutečné 
příjmy 7.360.618 Kč) hlavně v důsledku započítání menšího množství členů, nižších dotací na 
reprezentaci a talentovanou mládež a úroků, které budou připsány až v letošním roce. Vyšší než 
plánovaná byla naopak podpora od partnerů, dosahující téměř 1 mil. Kč (včetně věcného plnění). 
J. Bloudek okomentoval čerpání jednotlivých komisí a účetních středisek a uvedl, že disponibilní 
finanční prostředky se nepodařilo zcela vyčerpat (mj. proto, že komise až na výjimky nevyužily tzv. 
vázané prostředky), takže celkový rozpočet skončil přebytkem ve výši 740.726 Kč. Uvedl, že do 
budoucna není cílem zvyšovat finanční rezervu, ale snažit se o účelné využití většího objemu 
peněz, nikoli o jejich spotřebování na běžný provoz. Popsal celkový vývoj hospodaření ČHS od 
roku 2012 a odpověděl na dotaz týkající se vývoje zisku uvedeného v rozvaze. Hospodaření ČHS 
v roce 2013 bylo VH schváleno.  
 
Dále J. Bloudek prezentoval návrh rozpočtu ČHS na 2014. Uvedl, že rozpočet je navržen jako 
vyrovnaný, ve výši 7.920.000 Kč příjmy i výdaje. Zdůraznil však, že na straně příjmů, konkrétně 
dotací od MŠMT a popř. i od ČOV (podíl na penězích z loterií) je mnoho nejasného, a proto navrhl, 
aby VH přijala usnesení, kterým poskytne VV pravomoc využít i případné navýšené dotace MŠMT 
a peníze od ČOV, v souladu se stanovenými podmínkami pro tyto dotační programy. Navržený 
rozpočet, včetně usnesení o možnosti využít případné navýšené finanční prostředky, byl schválen.   
 
Ve vazbě na rozpočet byl vznesen dotaz týkající se případné podpory chat v horách, jako je tomu 
v případě alpských horolezeckých svazů, a dotaz na pojištění nabízené ČHS. Na dotaz týkající se 
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podpory chat J. Bloudek reagoval, že zatím takový požadavek nepřišel, ale že tato možnost není 
vyloučena. Předseda James I. Koller doplnil informace o slevách pro členy ČHS na chatách ve 
Vysokých Tatrách. Na dotaz týkající se pojištění odpověděl J. Bloudek a tajemnice B. Valentová.  
 
Dalším bodem programu byla zpráva revizní komise, kterou přednesl Jiří Kalivoda. Zprávu, ve 
které bylo konstatováno, že veškeré hospodaření ČHS je v pořádku, VH schválila.  
 
Posledním bodem před přestávkou byla zpráva o plnění Koncepce ČHS, se kterou účastníky 
seznámil J. Bloudek. Ve zprávě byl stručně zmíněn nárůst počtu členů, stabilní podpora od 
partnerů, rozsah a funkce finanční rezervy a záměry v oblasti finančního řízení, nutnost další 
profesionalizace ČHS, funkce gestorů ve VV a potřeba dalšího zlepšování řízení, zlepšování 
informačního servisu (web, ročenka, zpravodaj…) a mediálního obrazu horolezectví (TV pořady ze 
závodů, spolupráce s festivaly), zlepšení v závodním sportu, zejména v soutěžním lezení, stabilní 
podpora údržby skal a pozitivní vnímání ČHS orgány ochrany přírody a rozšíření metodické 
činnosti (zvýšení počtu metodických dnů, příručka Krok za krokem). Ve vztahu ke koncepci bylo 
z pléna navrženo, aby byly ve skalních oblastech informační tabule uvádějící, že o údržbu skal 
včetně jištění se stará ČHS.  
 
Po přestávce zahájil P. Resch volby do disciplinární komise (DK) a do revizní komise (RK) 
a představil kandidáty:  
DK – Tomáš Frank, Roman Wimmer, Marek Holeček, Miloslav Šramota, Vladislav Rezek. Svoji 
motivaci kandidovat do DK zdůvodnil T. Frank, který současně omluvil nepřítomného R. Wimmera. 
Dále se stručně představili V. Rezek a M. Šramota.   
RK – Jiří Kalivoda, Jana Krtková, Michal Všetečka. Za kandidáty vystoupil Jiří Kalivoda, který 
omluvil nepřítomnost dalších dvou kandidátů a pozitivně se vyjádřil k jejich odborné erudici 
odpovídající zaměření komise.  
Poté následovaly volby, na základě kterých předseda volební komise J. Uherka oznámil, že byli 
zvoleni tito členové DK: R. Wimmer (94 %), T. Frank (93 %), M. Holeček (84 %). Náhradníky 
komise byli zvoleni V. Rezek (55 %) a M. Šramota (51 %).  
Do RK byli zvoleni tito členové: J. Kalivoda (100 %, J. Krtková (99 %), M. Všetečka (99 %).  
 
V průběhu počítání výsledků voleb do DK a RK byly zahájeny volby do VV. V úvodu vystoupil 
J. Bloudek, který vysvětlil motivaci své kandidatury na funkci předsedy a současně objasnil, proč 
se členové dosavadního VV doplnění o dva nové kandidáty rozhodli znovu ucházet o funkce ve 
VV: Potřeba organizačních a dalších změn v ČHS, s cílem, aby vše lépe fungovalo ve prospěch 
členů, s tím, že na tyto změny je potřeba dostatek času a kvalitní tým.   
 
Možnost představit se využili všichni kandidáti na funkce ve VV ČHS: Pavel Žamberský, 
kandidující na funkci 1. místopředsedy, prezentoval své profesní zaměření a záměr nedopustit 
deficitní financování ČHS. Petr Resch, kandidát na pozici 2. místopředsedy, zdůraznil, že jeho rolí 
by mělo být přinášení idejí a vyvažování ekonomického pohledu. Šimon Budský, kandidující na 
funkci člena VV, vyjádřil záměr zlepšit obraz ČHS i jeho fungování, s tím, že jej, podobně jako 
P. Žamberského, oslovily koncepční záměry J. Bloudka. Další kandidáti, ve všech případech 
členové dosavadního VV, tj. Karel Berndt, Andrzej Kurowský a Jan Zozulák, vyjádřili zájem 
pokračovat v započaté práci, se zaměřením, kterému se v rámci svých gescí věnují. Účastníkům 
VH se představil i Jan Šlechta, další kandidát na funkci člena VV.  
 
Po vyhodnocení voleb do VV předseda volební komise J. Uherka uvedl, že VV byl zvolen v tomto 
složení: předseda J. Bloudek (93 %), 1. místopředseda P. Žamberský (92 %), 2. místopředseda 
P. Resch (92 %), členové VV K. Berndt (88 %), Š. Budský (85 %), A. Kurowski (83 %) a J. Zozulák 
(82 %). J. Šlechta získal pouze 20 % hlasů a nebyl zvolen.  
 
V průběhu vyhodnocování voleb VV zahájil P. Resch závěrečnou diskusi.  
Zdeněk Teplý navrhl, aby se ČHS vrátil k placení správců skal, jak tomu bylo v minulosti. Dále 
upozornil, že dosud neproběhlo rozloučení s Karlem Šubrtem, který zahynul na Makalu. Návrh 
týkající se placení správců skal nebyl VH přijat.   
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Vladimír Těšitel upozornil na problémy oddílů bez právní subjektivity a doporučil, aby bylo 
usnesením VH uloženo, že se postavením oddílů v ČHS bude VV zabývat. Návrh byl schválen 
a vložen do usnesení VH.  
 
Vítek Kozlík informoval o zkušenostech s transformací občanského sdružení na spolek po novele 
občanského zákoníku.   
 
Jakub Turek předložil návrh na změnu směrnice o poskytování informací členům ČHS, se 
zdůvodněním, že směrnice musí umožnit, aby členové měli k dispozici všechny informace 
o činnosti ČHS, s výjimkou těch, jejichž poskytnutí neumožňují obecně závazné právní předpisy. 
Současně požádal o hlasování pro navrženou změnu směrnice.  
Na návrh reagoval J. Bloudek, který potvrdil zájem zlepšit informovanost členů, ale také upozornil 
na rizika, která jsou s předloženým návrhem spojena (připravovaná komplexní úprava vnitřních 
předpisů, kompetence VV při navrhování a schvalování vnitřních předpisů, nejednoznačnost 
pojmů, nutnost ochrany partnerů, členů a dobrovolných pracovníků, existence kontrolních 
mechanizmů apod.). Současně přednesl protinávrh - formulovat do usnesení VH úkol, že se VV 
bude zabývat úpravou vnitřních dokumentů s cílem zajistit co nejlepší informovanost členů.   
Další protinávrh přednesl Vladimír Wolf, a to uložit VV přepracování směrnice o poskytování 
informací členům ČHS do 30.6. 2014, s cílem výrazně rozšířit portfolio poskytovaných informací za 
současného dodržení platných právních předpisů. V souladu s jednacím a volebním řádem VH 
proběhlo hlasování. Protinávrh předložený V. Wolfem nebyl přijat. VH v následném hlasování 
schválila návrh J. Bloudka, a tento návrh byl poté zařazen do usnesení VH.   
 
Miloslav Kebrt navrhl, aby instruktoři, kteří mají instruktorskou praxi delší než 10 let a dosáhli 
minimálně padesáti let věku, nemuseli absolvovat doškolení a byla jim přiznána doživotní 
kvalifikace instruktora ČHS, se zdůvodněním, že to dotčeným instruktorům ušetří čas a finanční 
náklady. K návrhu se negativně vyjádřil předseda metodické komise J. Vogel a dále Vladimír 
Těšitel, oba s poukazem na to, že instruktoři musí disponovat aktuálními znalostmi. V. Těšitel 
navrhl, aby byl předložený návrh zamítnut, a s tímto postojem se VH při hlasování ztotožnila.   
 
Bohuslav Vlček poukázal na neobsazenost doškolovacích kurzů a požádal, aby VH uložila 
metodické komisi realizovat kurz SCI v jiném než navrženém termínu, v Brně a okolí, tak, aby to 
vyhovovalo zájemcům z brněnských oddílů. Nevyhovující termín kurzu SCI a současně potřebu 
kvalifikace SCI potvrdil i J. Uherka. Požadavek B. Vlčka odmítl předseda metodické komise J. 
Vogel a Radan Keil, s tím, že zájemci o kurzy by měli respektovat možnosti a rozhodnutí 
metodické komise. Andrej Škrabák vyjádřil názor, že o věci by neměla rozhodovat VH, neboť se 
jedná o kompetenci metodické komise. Na základě tohoto vyjádření, které bylo formulováno jako 
protinávrh, proběhlo hlasování. Protinávrh - zamítnout návrh B. Vlčka, neboť se nejedná 
o kompetenci VH – nebyl schválen. VH však následně neschválila ani původní návrh B. Vlčka, 
kterým mělo být metodické komisi uloženo změnit termín a místo kurzu SCI.  
 
Gerhard Tschunko představil záměr vytvořit v Tiských stěnách pietní místo severočeských 
horolezců, poděkoval za dosavadní podporu ČHS a vyjádřil názor, že se tento projekt setká 
s pozitivním přijetím.  
  
Předseda mandátové komise T. Frank přednesl návrh usnesení VH, do kterého bylo na návrh 
B. Valentové doplněno uložit zvoleným členům DK a RK, aby do 30.4. určili, kdo budou 
předsedové komisí. Usnesení bylo jako celek schváleno. 
 
P. Resch a J. Bloudek poděkovali delegátům za účast a ukončili VH.  
 
V Praze dne 22.3. 2014 
 
 
zapsala Božena Valentová     schválil Jan Bloudek 


